
پورتو گل ستاره ایرانی اش را بازنشر کرد

چرا اوبامیانگ به جای طارمی راهی چلسی شد؟
در چند روز گذشــته رســانه های پرتغال از تحرکات جدی باشگاه چلسی برای 
شــکار مهدی طارمی مهاجم ایرانــی پورتو خبر داده بودند اما چلســی در روز 
آخــر نقــل و انتقالات تابســتانی اروپــا، پیر امریــک اوبامیانــگ مهاجم گابنی 
بارســلونا را جذب کرد تا انتقال ســتاره ایرانی به این تیم لندنی منتفی شــود. 
اما در همین رابطه جزئیات بیشــتری از پیشــنهاد چلسی و درخواست باشگاه 

لندنــی  باشــگاه  از  پورتــو 
در زمینــه فــروش طارمــی 
پرتغــال  رســانه های  در 
منتشــر شــد. طبــق اعــام 
چلسی  »اوجوگو«،  نشــریه 
در ســاعات پایانــی نقــل و 
انتقالات بــه صورت جدی 

بــرای جــذب طارمی وارد عمل شــد ولی پورتو برای فــروش طارمی مبلغ 25 
میلیون یورو از این باشگاه درخواست کرد که این مبلغ زیاد باعث شد چلسی 
به سراغ بارسلونا برود و اوبامیانگ را با 12 میلیون یورو جذب کند. گفتنی است 
پورتــو از ســاعت 24 بامداد امروز در هفته پنجم لیــگ برتر پرتغال به مصاف 
ژیل ویســنته رفت که علی علیپور را در اختیار دارد تا به این ترتیب دو بازیکن 
ســابق پرسپولیس برابر هم قرار بگیرند. اما به مناسبت این بازی، پورتو سوپر 
گل طارمی در فصل گذشته از وسط زمین به ژیل ویسنته را دوباره منتشر کرد. 
طارمــی در آن دیدار از جلو آمدن دروازه بان رقیب نهایت اســتفاده را کرد و با 
هوشمندی تمام بعد از یک دریبل زیبا از میانه زمین با شوتی زیبا دروازه ژیل 

ویسنته را باز کرد که جزو زیباترین گل های فصل گذشته پرتغال شد.
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انتخابــات  محمدی ســدهی/  محمــد 
هفتــه  دوشــنبه  فوتبــال  فدراســیون 
گذشــته برگــزار و مهــدی تاج با کســب 
51 رأی بــه عنــوان رئیــس فدراســیون 
فوتبال انتخاب شــد. مهم ترین رویداد 
پیــش روی فوتبــال جــام جهانــی قطر 
اســت و حــالا بایــد رئیــس فدراســیون 
فوتبال در فاصله کمتر از 80 روز تا آغاز 
این مســابقات، تیم ملــی را به بهترین 
ایــن  در  حضــور  آمــاده  نحوممکــن 
رقابت ســخت کند. تاج در شرایطی به 
فدراسیون فوتبال بازگشت که موافقان 
و مخالفــان قابل توجهــی دارد. برخی 
معتقدنــد او از تجربــه لازم برخــوردار 
اســت و می توانــد فوتبــال را بــه شــکل 
بهتــری اداره کند و گروهــی به ماجرای 
مــارک ویلموتــس و آن پرونــده کذایی 
اشــاره می کننــد و می گویند، تــاج نباید 

دوباره نفر اول فوتبال مان باشد.
ســرمربی  مایلی کهــن،  محمــد 
اســبق تیــم ملــی فوتبــال در خصوص 
برگــزاری انتخابــات و ریاســت مهــدی 
بــه خبرنگار»ایــران« گفــت: »در  تــاج 
ابتــدا به آقــای تاج تبریــک و همچنین 
خســته  عزیزمحمــدی  و  ماجــدی  بــه 
نباشــید می گویم. رقابــت 3 کاندیدای 

از  مســتقیم  را  فوتبــال  فدراســیون 
تلویزیــون دیــدم و در مجمــوع مجمع 
فدراســیون فوتبال به خوبی برگزار شد. 
امیــد داریــم بــا تجربیاتــی کــه تــاج در 
دوره هــای گذشــته داشــته، فدراســیون 
فوتبــال بــه بهتریــن نحــو اداره شــود و 
بتوانــد برنامه های خــود را پیاده کند.« 
مهدی تاج اولین بار 8 اردیبهشــت ماه 
فدراســیون  رئیــس  عنــوان  بــه   1395
کســالت  دلیــل  بــه  و  شــد  انتخــاب 
نتوانست دوره 4 ساله مدیریت خود را 
به پایان برســاند و در نهایت از ســمت 
خود اســتعفا داد. یکــی از نقاط تاریک 
بــا  او تبعــات قــرارداد  دوره مدیریــت 
مــارک ویلموتــس و پرداخــت غرامت 
3 میلیون یورویی به این مربی بلژیکی 
اســت. او در خصــوص مدیریــت تــاج 
اظهار داشت: »مدیریت تاج در برخی 
زمینه هــا خــوب بــود البتــه اشــتباهاتی 
هم داشــت که یکــی از این اشــتباهات 
هم قــرارداد با ویلموتس بود. تاج باید 
سعی کند بهتر از گذشته سکان هدایت 
فدراســیون فوتبال را به دســت بگیرد و 

نباید اشتباهات گذشته را تکرار کند.«
ســرمربی اســبق تیــم ملــی فوتبال 
بیان کــرد: »فوتبال ما برخــاف اعتقاد 

برخی هــا بســیار مســتعد اســت و تیــم 
ملی مان می تواند کارهای بزرگی انجام 
دهد. ما بازیکنان خوبی داریم که برخی 
از آنها ستاره تیم های خود هستند. البته 
این موضوع نباید باعث شــود بازیکنان 
در مــوارد مختلــف اظهارنظــر کننــد و 
تصمیــم بگیرنــد. آنهــا بایــد کامــاً در 
خدمت تیم ملی باشند. حالا که تکلیف 
ریاســت فدراســیون فوتبــال مشــخص 
شــده باید همــه تاش کنیــم تیم ملی 
در جــام جهانــی موفــق شــود. در حال 
حاضر مهم ترین نیاز فدراسیون فوتبال 
اتحــاد و انســجام اســت.« مایلی کهــن 
صحبت هــای خــود را ایــن گونــه ادامه 
داد: »یکــی دیگر از نیازهای فدراســیون 
فوتبال این اســت که سرمربی تیم ملی 
حفــظ شــود و تــاج بایــد به اســکوچیچ 
قدرت بیشــتری بدهد تــا بتواند کارها را 
به بهترین نحو پیش ببرد. زمان زیادی 
تــا آغــاز جــام جهانــی نداریــم و باید از 
این زمــان کم به بهترین نحو اســتفاده 
کنیــم. تیم ملی در حــال حاضر نیاز به 
بازی های تدارکاتی مناســب دارد و باید 

برنامه ریزی لازم صورت گیرد.«
او در ادامــه درخصــوص بازی هــای 
تدارکاتــی تیــم ملــی گفــت: »تیم ملی 

نخســتین بازی دوســتانه خــود را اواخر 
خردادمــاه بــا الجزایــر برگــزار کــرد کــه 
حــدود 3 مــاه از ایــن دیدار می گــذرد و 
پــس از آن بازیکنــان بــه حال خــود رها 
شــدند و در واقــع مــا فیفــادی اول را از 
دســت دادیــم. حــالا در فیفــادی دوم 
قرار اســت تیم ملی با اروگوئه و سنگال 
بــازی تدارکاتی برگزار کنــد. البته از نظر 
من انتخــاب این تیم ها بــرای برگزاری 
بازی هــای دوســتانه، چنــدان مناســب 
دیــدار  اولیــن  کشــوری  هیــچ  نیســت. 
دوســتانه خود را با تیم قدرتمند برگزار 
نمی کند و در واقع این قانون بازی های 
نخســتین  همیشــه  اســت.  دوســتانه 
حریــف دوســتانه بایــد تیم متوســط رو 
بــه ضعیف باشــد تــا بازیکنــان بتوانند 
بــه هماهنگی برســند. معمــولاً تیم ها 
دومیــن حریف خود را از میان تیم های 
قدرتمنــد انتخاب می کنند تا ســرمربی 
تیم بتواند به شناخت خوبی از بازیکنان 
خود برســد. به هر حال این امید وجود 
تکلیــف  بــا مشــخص شــدن  کــه  دارد 
ریاســت فدراســیون فوتبال برنامه های 
تیــم ملــی به خوبی اجرا شــود.« یکی از 
وعده هــای انتخاباتی تاج بازگشــت کی 
روش بــود و حالا کــه او به عنوان رئیس 

انتخاب شــده زمزمه هایی در خصوص 
بازگشــت ایــن مربــی پرتغالــی وجــود 
خصــوص  ایــن  در  مایلی کهــن  دارد. 
بیان کــرد: »موضوع این گونــه بود که از 
تــاج راجع به کــی روش ســؤال کردند و 
او گفــت کــه بــه بازگردانــدن کــی روش 
فکــر می کنم. از نظر مــن باید تیم ملی 
با اســکوچیچ به راه خود ادامه دهد و با 
این مربی در جام جهانی حضور یابد.« 
او بــا تأکید بر اینکه دلیــل مخالفتش با 
بازگشــت کــی روش شــخصی نیســت، 
افزود: »وقتی می بینم فردی کشورمان 

را زیرســؤال می برد و خودش را نه تنها 
بزرگ تــر از تیــم ملــی بلکــه بزرگ تر از 
رئیــس فدراســیون کشــورمان می داند، 
نمی توانــم ســاکت شــوم. هر کســی که 
ســرمربی تیم ملی می شــود باید بداند 
که بزرگ تر از تیم ملی نیســت. در حال 
حاضر تیم ملــی فوتبال ما به یک برند 
معتبــر تبدیل شــده و خیلــی از مربیان 
بزرگ دنیــا حاضرند به مــا پول بدهند 
تا ســرمربی تیم ملی شوند و با این تیم 
در جام جهانی حاضر شــوند. این برای 
خیلی از مربیان در دنیا یک رؤیاست.«

محمد مایلی کهن در گفت و گو با »ایران«:

تاج نباید اشتباهات گذشته را تکرار کند
تیم ملی فوتبال ما به یک برند معتبر تبدیل شده است/ خیلی از مربیان بزرگ دنیا حاضرند پول بدهند و با تیم ملی ایران به جام جهانی بروند

سکانس ماندگار اشک ها و لبخندهای دختران در آزادی
فائزه زمانی/ مرحوم ابتهاج چه خوب می گفت که آدمیزاد هرقدر هم که در 

بیان توانا باشد نمی تواند یک چیزهایی را بگوید …
یکســری از تجربه هــا و حس هــا فقــط برای این اســت که تا همیشــه یک 
جای دنج از قلب و روحت باقی بماند، این حس ها نباید با بیان دســتکاری 
شــود؛ اصاً اگر راجع به  آنها حرف بزنیم از شــکوهش کم می شــود! اما من 
می خواهــم از آن روزی بگویم که ورزشــگاه آزادی جــور دیگری بود و حس و 
حال متفاوتی داشــت. روزی که بانوان پرسپولیســی برای تماشــای تیمشان 
در یکی از دیدارهای لیگ برتر این بار پای تلویزیون نبودند و برای نخستین 
بار با دســت هایی لرزان و چشــمانی گریان درســت مقابل تیمشان ایستاده 
بودنــد و این بار واقعاً فوتبال را زندگی می کردند.آزادی اما چهارشــنبه حال 
غریبی داشــت؛ چیزی شــبیه گرگ و میش دم صبح، هم غم داشــت و هم 
نشــان از طلوع صبــح می داد. هر کدام از دختران حاضر روی ســکوها حالی 
غریــب را تجربــه می کردنــد، یکی به پهنــای صورت اشــک می ریخت، یکی 
روی ســکوها ســجده شــکر به جا می آورد، یکی قشــنگ ترین خنده های دنیا 
را بر لب داشــت و یکی دوســتش را بغل می کرد. من تا آن روز می دانســتم 
که اگر از زنان حمایت شــود و آنها هم اتحاد داشــته باشــند، اتفاقات خوبی 
می افتد اما کنارهم بودن این روز خاص، چیزهایی فراتر از اینها را به من و به 
همه فهماند. چطور می شود سال ها از تماشا و تشویق تیمت در ورزشگاه ها 
محــروم باشــی ولی در تجربه اولــت اینقدر حرفه ای تیمت را تشــویق کنی؟ 
چطــور می شــود تمــام شــعارهای اســتادیومی را از بر باشــی و حتــی بهتر و 
هماهنگ تــر از پســران ســر دهی؟ چطور می شــود هیــچ وقت به اســتادیوم 
نیامــده باشــی ولی 90دقیقــه ایســتاده و بدون لحظــه ای نشســتن تیمت را 
تشویق کنی؟ این فقط معجزه عشق و فوتبال است که همه اینها را کنار هم 
می گنجاند.بعد از بازی حتی شنیدم که آقایان هم از اینکه دختران لحظه ای 
روی ســکوها ننشســته و 90 دقیقــه ایســتاده تیــم را تشــویق کردند متعجب 
بودند، اما نمی دانســتند که انتظاری 4 دهه ای پشت آن نود دقیقه ایستادن 
بود که حتی خســتگی بعدش هم آزاردهنده نبود.باور کنید آزادی آن روز از 
همیشه خوشرنگ تر و خوشحال تر به نظر می رسید. هرچند دختران سال ها 
پشــت درهای بســته ورزشــگاه و گیت ها ماندند و اجازه ورود پیدا نکردند اما 
حالا میلیون ها زن خوشحال هستند که بالاخره این در باز شد. احتمالاً تاریخ 
هــم بعدها با احترام از شــکوه چنیــن اتفاقاتی هرچند هم که ســاده به نظر 
بیایــد، یــاد خواهد کرد. شــاید فهمیدن و درک کردن این حــس و حال برای 
بعضی ها سخت باشد اما باید این را بگویم که آدمیزاد احتمالاً یک جاهایی 
اگــر بخواهــد هم نمی توانــد چیزی یا کســی را آنطور که بایــد بفهمد و درک 
کنــد امــا ما دختران خوب می دانیم که ســال ها نه در دنیــای واقعی بلکه در 
قلب هایمــان، بارها)و شــاید هر هفته که تیم مورد عاقه مان بازی داشــت( 
یکدیگر را سخت در آغوش می گرفتیم.از چهارشنبه آزادی و چند روز قبل تر 
از آن یعنی سوم شهریور که همتایان من و تعدادی از دوستانم که هواداران 
اســتقال بودنــد، بــه ورزشــگاه رفتند می شــود روایت هــا گفت و نوشــت اما 
ترجیح می دهم چیزی نگویم و فقط ســکانس اشک ها و لبخندهای 3 هزار 
دختــر را از بالاتریــن نقطه ورزشــگاه در ذهنم برای صدمین بــار مرور کنم و 
چشــمانم خیس شود. راستی جای آنهایی که نبودند تا لحظه غروب زیبای 

خورشید را از استادیوم آزادی ببینند، خالی بود…

شانس سرخابی ها برای کسب سهمیه لیگ قهرمانان  
مصطفــی زارعــی، مســئول رکن صــدور مجــوز حرفــه ای در گفت و گو بــا برنامه 
تهران ورزشی رادیو تهران در مورد آخرین شرایط و جلسات کمیته صدور مجوز 
حرفــه ای و اینکه باشــگاه ها در چه مرحلــه ای برای اجرای الزامــات دریافت این 
مجوز قرار دارند، اظهار داشــت: »برگزاری جلســات ما در اردیبهشــت و جلســه 
نهایی در مورد صدور مجوزها خرداد ســال آینده برگزار می شود. این بحث را                            به 
زمان بندی AFC منوط نکردیم. از الان با باشگاه های مختلف جلسه می گذاریم 
و الزاماتی که باید رعایت شــود به دوســتان یادآوری می کنیــم مدارکی که اکنون 
دارند بررســی می شود.«مســئول رکــن صدور مجوز حرفــه ای در مــورد قوی و یا 
ضعیــف بودن ســرخابی های در فصل آینده لیگ قهرمانان آســیا توضیح داد: 
»واقعیت این است؛ دریافت یا عدم دریافت مجوز به عهده خود باشگاه است. 
باشگاه ها باید خودشان این موضوع را                            جدی بگیرند. از منظر زیرساختی مسأله 
خیلی زیادی نداریم. الزاماتی نیستند که نتوانیم آنها را                            در کشورمان اجرا کنیم. با 
شناختی که دارم بسیاری از باشگاه های ما فراتر از الزامات AFC حرکت می کنند. 
حذف ســرخابی ها اتفاق بسیار بدی برای کشــورمان بود اما اکنون همه اهمیت 
موضــوع را                            درک کردنــد، بــه همیــن دلیل اگــر همه موارد درســت انجام شــود، 
تیم هــای ما می توانند مجوز حرفه ای دریافت کننــد.« زارعی در مورد اینکه چند 
درصد احتمال دارد تا بهمن دست کم باشگاه های استقال و پرسپولیس بتوانند 

با طی کردن فرایند مجوز بگیرند، پاسخ داد: »بالای 70 درصد.«

درخواست استقلال برای افزایش بانوان هوادار
در بازی استقال برابر مس کرمان حدود 500 بلیت برای هواداران 
خانــم در نظر گرفته شــد که البته به نظر می رســد تعداد بیشــتری در 
اســتادیوم آزادی حضور داشتند. تعداد تماشــاگران خانم اما در بازی 
پرســپولیس - نفــت آبــادان بیشــتر از 500 نفــر بود و به نظر می رســد 
مراجــع ذی ربط تصمیم گرفته بودند تعداد بیشــتری تماشــاگر خانم 
بــه ورزشــگاه آزادی بیاینــد. حــالا اســتقالی ها در تاش هســتند برای 
بازی با پیکان مجوز تعداد بیشتری هوادار خانم را بگیرند و قرار است 
ســازمان لیــگ طی روزهای آینده به درخواســت آبی هــا جواب بدهد. 
اســتقال در هفته پنجم مســابقات لیگ برتر، پانزدهــم ماه جاری به 

مصاف پیکان خواهد رفت.

گــروه ورزشــی/ بــا وجــود انتخــاب مهدی 
تــاج بــه عنــوان رئیــس جدید فدراســیون 
فوتبــال، بحث هــا و اخبــار پیرامــون اینکه 
چه کســی بــه عنــوان ســرمربی تیــم ملی 
روی نیمکــت ایران در جــام جهانی 2022 
قطــر می نشــیند، ادامــه دارد. ســیدحمید 
ســجادی وزیــر ورزش و جوانــان، دیــروز و 
در حاشــیه مراســم معارفه هیأت اجرایی 
کمیته ملی المپیک، در خصوص آخرین 
وضعیــت فوتبــال و حــرف  و حدیث هــای 
تغییــرات نیمکت تیم ملــی، گفت: »من 
حرف و حدیثی نشنیدم، شما شنیدید؟!« 
با این حال شــایعات دربــاره اینکه دراگان 
اســکوچیچ مــی رود یا نه یا اینکــه کارلوس 
کــی روش یــا برانکــو ایوانکوویــچ یــا مربی 
دیگــری جــای او را می گیــرد، بحث هــای 
اســکوچیچ  و  تــاج  دارد.  وجــود  فراوانــی 
پنجشــنبه در حاشــیه مراســم رونمایــی از 
کاپ جام جهانی در برج میاد، برای اولین 
بار با هم ماقات کردند. تاج و اسکوچیچ، 
قــرار  یکدیگــر  رودرروی  لحظاتــی  بــرای 
گرفتند و رئیس فدراسیون فوتبال برخورد 
گرمــی بــا ســرمربی کــروات ایران داشــت 
اما این ماقات بیشــتر از یک احوالپرســی 
ســاده نبود در حالی که مهدی محمدنبی 
نایــب رئیس فدراســیون کــه ســابقه کار با 
اســکوچیچ دارد، چندان برخــورد گرمی با 
او نداشــت. تاج و اســکوچیچ هم درحالی 
که می توانستند در حاشیه مراسم صحبت 
بیشــتری با هم داشته باشند، دیگر سمت 
هم نرفتند. از شواهد امر این طور بر می آید 
که فدراسیون جدید به طور جدی به دنبال 
تغییــر اســکوچیچ اســت و احتمــال کمی 
وجــود دارد کــه ایــن اتفــاق رخ ندهــد و با 
وجود همه مخالفت ها و نهی ها از گوشه و 
کنار، افرادی در تیم مدیریتی تاج هســتند 
که این مســأله را با شــدت دنبال می کنند. 
ســاعته  چنــد  حضــور  نشــانه ها،  از  یکــی 
احسان حاج صفی در ایران برای رأی دادن 

و شــرکت در مجمع فدراسیون فوتبال بود 
که نشــان دهنده صحبت هــای قبلی برای 
انداختن رأی مدنظر در صندوق بود وگرنه 
دلیلی نداشــت که حاج صفی این مسیر را 
بــرای تســلیم تنهــا یــک رأی در صنــدوق 
بــه تهــران بیاید و بــرود. امــا موضوعی که 
باید به آن توجه داشــت این اســت که این 
مهم تریــن تصمیمــی اســت کــه تــاج در 
روزهای آینــده خواهد گرفت. چه بخواهد 
اســکوچیچ را برکنــار کــرده و مربی دیگری 
برجای او بنشاند و چه بخواهد از سرمربی 
فعلــی تیم ملــی حمایت کرده و او را ســر 
جایش نگه دارد. اما نکته ای که بر ابهامات 
افزود این اســت کــه تــاج در صحبت های 
بعــد از انتخابــات و پیــروزی در مجمع به 
هیچ وجه اظهار نظری در مورد اسکوچیچ 
نکــرد و حتی زمانی که خبرنــگاران از او در 
مــورد تصمیمش پیرامون آینده تیم ملی 
ســؤال کردند، گفت در ایــن مورد صحبت 
نمی کنــد. ایــن در حالی اســت کــه رئیس 
از  انتخابــات  از  قبــل  فدراســیون  جدیــد 
کی روش نام برد تا نظر بخشی از هواداران 
فوتبــال را بــه ســمت خــود جلــب کنــد. با 
این حــال، خود اســکوچیچ فعــاً در حال 
برنامه ریــزی برای اردوی اتریش اســت که 
از 28 شــهریور به مدت 10 روز در این کشور 
آغــاز می شــود و تیــم  ملــی در آن مقابــل 

اروگوئه و ســنگال به میــدان خواهد رفت. 
در ایــن شــرایط، انتظــار می رود بــا حضور 
تاج، فضای پیرامون تیم ملی بهبود یافته 
و شرایط امن تری برای سرمربی تیم ملی 
)هرکس که باشد( ایجاد بشود و بحث های 
گذشــته و مربوط بــه بازیکنــان آرام آرام از 

اردو رخت بربندد.
ë !جشن تولد عجیب اسکوچیچ

اسکوچیچ که متولد سوم سپتامبر سال 
19۶8 میادی اســت، دیروز ۵۴ ســاله شد 
اما جشــن تولدی برایش گرفته شــد که در 
نوع خــود عجیب بــود. چرا کــه جمعی از 
برج ســازان تهــران غروب جمعه بــرای او 
جشــن تولد گرفتند! به گزارش طرفداری، 
در ایــن مراســم حمید اســتیلی مدیر تیم 
ملــی بــه اتفــاق اردلان آشــتیانی بازیکــن 
ســابق پرســپولیس و احمــد دانــا بازیکــن 
ســابق هما نیز حضور داشــتند. این جشن 
تولد در حالی برای اســکوچیچ گرفته شــد 
کــه برخی روابط او باعث شــده خیلی ها از 
ایــن مربی و بخصوص از لیســت های تیم 
ملــی ایــراد بگیرنــد و حــالا با این جشــن، 
برج ســازها هم به جمع دوستان او اضافه 
شــده اند! جالــب اینجاســت که اســم این 
مراســم در ظاهــر تولد اســکوچیچ بود اما 
انگیــزه اصلــی، ســالگرد تأســیس یکــی از 
برج های مشــهور تهران بود و به این شکل 

با تولد سرمربی تیم ملی بهره برداری شد!
ë ۹ بازیکن پرسپولیس در سفارت اتریش

هفته گذشــته 9 بازیکن پرســپولیس به 
سفارت اتریش رفتند تا برای گرفتن ویزای 
ایــن کشــور جهــت حضــور در اردوی تیــم 
ملی اقدام کنند؛ علیرضا بیرانوند، دانیال 
اســماعیلی فــر، فرشــاد فرجــی، ســروش 
رفیعــی، ســعید صادقــی، مهــدی ترابی، 
میاد ســرلک، کمــال کامیابی نیــا و وحید 
امیــری. حضور این بازیکنــان و تعدادی از 
بازیکنــان لیــگ برتری در ســفارت اتریش 
برای دریافت روادید شینگن شائبه حضور 
آنهــا در آخریــن اردوی تیــم ملــی فوتبال 
قبل از برگزاری جام جهانی را ایجاد کرد تا 
صحبت هایی درباره تغییرات گســترده در 
لیســت مســافران جام جهانی 2022 قطر 
نیز مطرح شــود اما ایــن به معنای حضور 
آماده ســازی  اردوی  نهایــی  فهرســت  در 
اتریش نیســت. چــرا که با توجــه به قواعد 
صــدور ویــزای شــینگن و نبود زمــان کافی 
یک فهرســت ۵0 نفره به ســفارت اتریش 

در کشورمان داده شده است.
ë اروگوئه با تمام قوا مقابل ایران

دو  در  قهرمانــی  ســابقه  کــه  اروگوئــه 
دوره جــام جهانــی در ســال های 1930 و 
19۵0 را در کارنامــه دارد، در جــام جهانــی 
قطر بــا تیم های پرتغال، غنا و کره جنوبی 
هم گروه شــده اســت و به همین خاطر در 
دیداری دوســتانه برابر تیم ملی ایران قرار 
خواهد گرفت. دیگو آلونســو سرمربی این 
تیــم برای این دیــدار 41 بازیکــن را به تیم 
ملی این کشور دعوت کرده که در بین آنها 
ســتاره های شــاخصی هم دیده می شــوند 
تــا بــه اصطــاح اروگوئــه بــا تمــام قــوا به 
مصاف ایران برود. فرناندو موسلرا، رونالد 
آرائوخو، رودریگو بنتانکور، فدریکو والورده 
و  کاوانــی  ادینســون  ســوارس،  لوئیــس  و 
داروین نونیز از جمله بازیکنانی هستند که 
برای بازی با ایران به اردو دعوت شده اند.

گروه ورزشــی/ جمعه شب لیگ فوتبال امارات آغاز شد و 
تیــم الاتحاد کلبــا که فرهاد مجیــدی را روی نیمکت خود 
دارد، مقابــل البطائــح قرار گرفت و 2 -0 شکســت خورد. 
الاتحاد کلبا در حالی اســتارت لیگ را با شکست آغاز کرد 
که مجیدی ســرمربی ســابق اســتقال پیش از آغاز فصل 
اعــام کرده بود در 3 بازی اولشــان قطعــاً برنده خواهند 
شــد. ایــن خط و نشــان مربــی ایرانــی بــرای رقبــا بازتاب 
گســترده ای در هفته گذشته در کشــور امارات داشت. این 
باخت الاتحاد باعث شــد بخیت سعد، کارشناس فوتبال 
اماراتــی در شــبکه »شــارجه اســپورت« از مجیــدی انتقاد 
کنــد. او گفــت: »به نظرم اظهارنظــر جنجالی مجیدی در 
ابتدای فصل مبنی بر برنده شــدنش در 3 بازی اول لیگ 
امــارات بــا توجه بــه حضورش در اســتقال و لیــگ ایران 
شــکل گرفته اســت. اســتقال تیم بزرگی اســت و فضای 
لیگ ایران با لیگ امارات متفاوت اســت. او باید شناخت 
خوبــی از بازیکنــان و فضای لیگ امارات بــه عنوان مربی 
داشــته باشــد. به نظــرم اظهارنظر او به دلیل ســابقه اش 
در اســتقال بــود ولی اینجا فضــا متفاوت اســت.« عاوه 
بر این عصام عبدالله کارشــناس فوتبال شــبکه »شــارجه 
اســپورت« اظهــار کــرد: »مجیدی بایــد بداند چــه چیزی 
جدید اســت و چه چیزی قدیمی شــده است. چیز جدید 
این است که او به عنوان یک مربی پا به عرصه رقابت در 

لیگ امارات گذاشــته اســت. چیز قدیم این است که او به 
عنوان بازیکن برای باشــگاه های بزرگ امارات بازی کرده 
و دورانی طایی داشــته اســت. مجیدی باید بداند دوران 
طایی اش با باشــگاه های بزرگ امارات به عنوان بازیکن 
به پایان رســیده و این مربوط به گذشته است. اما اکنون او 
با یک تیم متوسطی در لیگ حضور دارد و شرایطش مثل 
استقال نیست. او باید خود را با فضای جدید وفق دهد تا 
به موفقیت برسد.« مجیدی در اولین بازی خود به عنوان 
ســرمربی الاتحاد کلبا با سیســتمی به ســبک استقال که 
در فصل پیش داشــت، یعنی 3 دفاعه وارد زمین شــد که 
به کارگیری این سیستم باعث شد تا صفحه خبری »سدد« 
امــارات به انتقاد از مجیدی بپردازد. این رســانه نوشــت: 
»اصــرار فرهــاد مجیدی به بــازی با 3 دفاع بــرای الاتحاد 
کلبا ســنگین تمام شد. مدیریت باشگاه باید با مربی یک 
جلسه بگذارد تا در این زمینه تصمیمی گرفته شود قبل از 
اینکه زمان از دســت برود. الاتحاد کلبا با سیســتم 3 دفاع 
مقابل تیم دوم شــباب الاهلی شکســت خــورد بعد از آن 
بــه الوصل هــم باخــت و این بــار در یک بازی رســمی به 
البطائــح باخت.« عاوه بر ایــن مجیدی بعد از باخت در 
مصاحبه با شبکه »دوبی اســپورت«، گفت: »این بازی در 
ســطح فنی مطلوب برگزار نشد چون فرصت های زیادی 
بــه دلیل افتادن بازیکنان به زمین بــه هدر رفت. تنها 45 

دقیقه شــاهد یک بازی خوب بودیــم. داور تنها یک بار به 
بازیکنــان البطائح هشــدار داد درحالی که چندین بار آنها 
باعث وقفه در بازی شــدند. با این شــکل بــازی نمی توان 
در هیــچ دیــداری برنده شــد.« نکته جالب اینجاســت که 
اســتقال در شــروع فصل بدون مجیدی و با ساپینتو 0-2 
مقابل ســپاهان شکســت خورد و حالا این مربی در شروع 
مربیگری اش در لیگ امارات هم با همین نتیجه شکست 
خــورد تــا اســتقال و مجیــدی در آغــاز لیگ برتــر و لیگ 

امارات سرنوشت مشترکی داشته باشند.

حاشیه ها و ابهامات پیرامون سرمربی تیم ملی ادامه دارد

جشن تولد اسکوچیچ کنار برج سازان!

علیرضا فغانی داور بین المللی فوتبال کشــورمان که در اســترالیا زندگی و 
قضــاوت می کنــد، در خصوص کیفیت داوری در اســترالیا بــه رادیو ورزش 
گفــت: »در لیــگ اســترالیا از نظــر ســخت افزاری، امکانــات بیشــتری مثل 
VAR وجود دارد و از لحاظ روانی نیز آرامش من برای قضاوت در استرالیا 
بیشــتر از ایــران اســت.« او که جــام جهانــی 2022 قطر را قضــاوت خواهد 
کــرد، درباره حمایت مســئولان چنیــن نظر داد: »زاکانی شــهردار تهران از 
من حمایت ویژه ای کرد و در دیداری که با او داشتم، قول همکاری خوبی 
برای حمایت از کمک داورها داد و امیدوارم که در تیم داوری بتوانیم قبل 
از جــام جهانــی به هماهنگی کامل برســیم.« فغانی در پاســخ به اهمیت 
اختصــاص روزی در تقویــم برای داوران بیان کرد: »مــا روز جهانی داوران 
نداریم و فقط در داخل کشور ما تبریک  می گویند و باید این را به فال نیک 
بگیریــم.« او دربــاره تأثیر نحوه گزارش گزارشــگران بازی های زنده فوتبال 
بــر داور عنــوان کرد: »در طــول گــزارش زنده، رفتــار آماتوری گزارشــگران 
اجــازه نمی دهــد داور آرامــش داشــته باشــد، بخصــوص در شهرســتان ها 
کــه گزارشــگران آماتــور هســتند و از تیم هــای خــود حمایت می کننــد و ما 
شــاهدیم برخی افراد اشــتباه گذشــته داور را قبل بــازی در فضای مجازی 
بــرای بازی های جدید مطرح کرده و تمرکز داور را می گیرند. اما در خارج، 
گزارشــگران بیشــتر نقش مفســر را دارنــد ولی متأســفانه اینجــا تعصبات 
رنگــی در گــزارش پررنگ تر اســت و با یک عادت عجیب تقدیر و تشــکر از 
افراد مســئول گزارش بازی تمام  می شــود متأســفانه برخی مربی ها فقط 
به نفع تیم خودشان داوری را ارزیابی می کنند و اگر قضاوت داور در مسیر 
دلخواهشــان نباشــد به داور حمله می کنند و اگر داور مورد میل تیم شــان  

سوت بزند، از داور تعریف و تمجید می کنند.«
کــرد: »در  از کشــور اظهــار  ارزیابــی داوران خــارج  فغانــی دربــاره نحــوه 
خــارج از کشــور داوران بــا معلومات و دانــش بالایی هســتند و تمام مدت 
ســعی می کننــد خود را بــا قوانین بــه روز کننــد و در کنار اینهــا از VAR نیز 
اســتفاده می کننــد. اگــر داوری در مســیر قضاوتــش اشــتباهی انجــام دهد 
در رنکینــگ رتبه بنــدی و امتیازدهــی حتماً لحاظ می شــود. فیفا طبق یک 
حرکت مناســب اجــازه نمی دهد VAR مثــل والیبال وارد فوتبال شــود که 
تیم هــا تصمیــم  گیرنــده برای اســتفاده از VAR باشــند، بلکه تیــم داوری 
تصمیم گیرنــده نهایــی اســت. مــا در ایــران همــان  تجهیزات و بســترهای 
ابتدایــی را بــرای VAR نداریم و اگــر همان ارتباط رادیویی تقویت بشــود، 
باعث خوشــحالی ماســت، البته در دوره قبلی اقدامات خوبی انجام شد و 

امیدواریم ادامه دار باشد.«
فغانــی دربــاره اینکــه چرا بــه نســبت دیگــر داوران از حمایت بیشــتری از 
طرفــداران فوتبــال برخــوردار اســت، چنین واکنشــی داشــت: »مــن از روز 
اول ســعی کــردم یــک  چهارچــوب کاری بــرای خــودم داشــته باشــم و در 
مهارت های مورد نیاز داوری از لحاظ فنی و دانشی خودم را بالا نگه داشته 

و وظیفه خودم را به نحو احسن انجام دهم.«

الزام جدید فیفا؛ قضاوت زنان در مسابقات مردان
 VAR خداداد افشــاریان رئیس کمیته داوران درباره برگزاری کاس های
آیا زنان هم ســهمی در این مورد خواهند داشــت، گفت:»VAR در تمام 
دنیــا انجام می گیــرد و البتــه مجوز می خواهــد. بی شــک داوران خانم را 
هــم در کاس آموزشــی VAR خواهیم داشــت. فیفا از مــا می خواهد که 
خانم هــا در بخــش آقایان هم قضــاوت کنند. باید راهــکاری پیدا کنیم تا 
خانم هــا در رده هــای پایین تــر فوتبال مثــل نوجوانان و جوانــان قضاوت 
کننــد. این تأییدیــه می خواهد و امیدوارم بتوانیم به این ســمت برویم.« 
افشــاریان، در بخــش دیگری از حرف هــای خود گفــت:  »در جام جهانی 
هم چند تیم خانم ها در داوری حضور دارند. این برای فیفا یک موضوع 
حل شده است و امیدوارم بتوانیم در این خصوص به فیفا و AFC کمک 
کنیــم و قضاوت های ســنگین تری بــه خانم ها بدهیم و مشکل شــان حل 

شود.«

در لیگ ایران تعصبات رنگی در گزارش بازی ها پررنگ است

فغانی: بسترهای ابتدایی VAR را نداریم

سرنوشت مشترک مجیدی و استقلال در آغاز لیگ ایران و امارات

فرهاد به وعده اش عمل نکرد
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